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Valtuusto 12.12.2022 § 153 
 
 

§ 153 
Vuoden 2023 talousarvion ja taloussuunnitelman hyväksyminen (osittain 
pöydälle 7.12.2022) 

 
Valmistelijat / lisätiedot: 
Jyrkkä Maria 
 
 etunimi.sukunimi@espoo.fi 
 Vaihde 09 816 21 
 

Päätösehdotus    
 
Käsitellään 7.12.2022 kokouksessa jätetyt pöydälle jääneet toivomukset.  
 

Käsittely Puheenjohtaja totesi, että asia oli jätetty toivomusten osalta pöydälle 
7.12.2022 kokouksessa, ja että nyt käsitellään tuossa kokouksessa esitetyt 
toivomukset (11 kpl). 
 
Nro 3.2 Ira Hietanen-Tanskanen (Kok.) 
Valtuusto toivoo, että vuoden 2023 aikana kaupunki etsii uusia ratkaisuja 
varhaiskasvatuksen henkilöstöpulaan ja tilahaasteisiin. Espoossa tulisi olla 
selkeä suunnitelma varhaiskasvatuksen henkilöstön veto- ja pitovoiman 
parantamiseen sekä tilojen riittävyyden varmistamiseksi. 
Varhaiskasvatuspaikkoja tulee olla saatavilla perheille sopivilla sijainneilla 
ja henkilökuntaa tulee olla riittävästi takaamaan lasten turvallisuus ja 
varhaiskasvatuksen laatu. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko toivomusehdotus hyväksyä 
yksimielisesti? Koska ehdotusta ei vastustettu, puheenjohtaja totesi 
valtuuston hyväksyneen sen yksimielisesti. 
 
Nro 3.3 Mika Kauste (Vihr.) 
Valtuusto toivoo, että kulttuurikeskuksessa toimiville työntekijöille ja 
toimijoille suoritetaan hyvinvointikysely, jossa kartoitetaan 
kulttuurikeskuksen tiloihin, toimintaan ja työskentelyolosuhteisiin liittyviä 
näkemyksiä ja mahdollisia huolia. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko toivomusehdotus yksimielisesti 
hyväksyä. Koska ehdotusta vastustettiin, puheenjohtaja totesi, että on 
äänestettävä. 
 
Puheenjohtaja ehdotti, että äänestyksessä ne, jotka kannattavat 
ehdotusta, äänestävät jaa ja ne, jotka vastustavat sitä, äänestävät ei. 
Valtuusto hyväksyi puheenjohtajan ehdotuksen. 
 
Äänestyksessä valtuusto 33 äänellä 33 ääntä vastaan ja 6 äänestäessä 
tyhjää, puheenjohtajan äänen ratkaistessa hyväksyi ehdotuksen. 
Äänestyslista on pöytäkirjan liitteenä.  
 
Nro 3.4 Johanna Karimäki (Vihr.) 



Valtuusto toivoo, että erityisopetuksen korkeasta tasosta huolehdittaisiin ja 
sen resurssien riittävyyttä seurattaisiin. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko toivomusehdotus hyväksyä 
yksimielisesti? Koska ehdotusta ei vastustettu, puheenjohtaja totesi 
valtuuston hyväksyneen sen yksimielisesti. 
 
Nro 3.10 Henna Kajava (PerusS) 
Huolehditaan, että opetusryhmiä merkittävästi häiritsevät käytöshäiriöiset 
oppilaat tunnistetaan ja sijoitetaan sope-luokille. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko toivomusehdotus yksimielisesti 
hyväksyä. Koska ehdotusta vastustettiin, puheenjohtaja totesi, että on 
äänestettävä. 
 
Puheenjohtaja ehdotti, että äänestyksessä ne, jotka kannattavat 
ehdotusta, äänestävät jaa ja ne, jotka vastustavat sitä, äänestävät ei. 
Valtuusto hyväksyi puheenjohtajan ehdotuksen. 
 
Äänestyksessä valtuusto äänellä 58 ääntä 11 vastaan ja 6 äänestäessä 
tyhjää hyväksyi ehdotuksen. Äänestyslista on pöytäkirjan liitteenä. 
 
Nro 3.12 Johanna Värmälä (SDP) 
Valtuusto toivoo, että Espoo huomioi yli 18-vuotiaat nuoret 
harrastustoiminnan järjestämisessä. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko toivomusehdotus hyväksyä 
yksimielisesti? Koska ehdotusta ei vastustettu, puheenjohtaja totesi 
valtuuston hyväksyneen sen yksimielisesti. 
 
Nro 3.13 Johanna Värmälä (SDP) 
Valtuusto toivoo, että selvitetään mahdollisuudet tehdä kysely yli 18-
vuotiaille nuorille kyseisten nuorten harrastustoiveiden kartoittamiseksi. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko toivomusehdotus yksimielisesti 
hyväksyä. Koska ehdotusta vastustettiin, puheenjohtaja totesi, että on 
äänestettävä. 
 
Puheenjohtaja ehdotti, että äänestyksessä ne, jotka kannattavat 
ehdotusta, äänestävät jaa ja ne, jotka vastustavat sitä, äänestävät ei. 
Valtuusto hyväksyi puheenjohtajan ehdotuksen. 
 
Äänestyksessä valtuusto 38 äänellä 33 ääntä vastaan ja 4 äänestäessä 
tyhjää hylkäsi ehdotuksen. Äänestyslista on pöytäkirjan liitteenä.  
 
Nro 3.14 Johanna Värmälä (SDP) 
Valtuusto toivoo, että Espoo edistäisi jatkossakin omalta osaltaan vuonna 
2022 hyvinvoinnin ja terveyden toimialalta järjestöavustuksia saaneiden 
järjestöjen toimintamahdollisuuksia huomioiden erityisesti 
eläkeläisjärjestöt. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko toivomusehdotus hyväksyä 
yksimielisesti? Koska ehdotusta ei vastustettu, puheenjohtaja totesi 
valtuuston hyväksyneen sen yksimielisesti. 
 
Nro 3.15 Julia Lindholm (Kok.) 
Valtuusto toivoo, että vuoden 2023 aikana kaupunki selvittää 
mahdollisuuksia ruotsinkielisen kielikylpypolun turvaamiseksi niin, että kun 



lapsi aloittaa kielikylvyn varhaiskasvatuksessa tai esiopetuksessa, on 
hänen mahdollista jatkaa kielikylvyssä peruskoulun loppuun saakka. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko toivomusehdotus hyväksyä 
yksimielisesti? Koska ehdotusta ei vastustettu, puheenjohtaja totesi 
valtuuston hyväksyneen sen yksimielisesti. 
 
Nro 3.16 Julia Lindholm (Kok.) 
Valtuusto toivoo, että vuoden 2023 aikana kaupunki tekee ruotsinkielisen 
kielikylpypolun osalta ennakoivaa ja pitkäjänteistä suunnittelua erityisesti 
oppilaaksiotossa ja koulupolun nivelvaiheissa, jotta lapsilla on aidosti 
mahdollisuus saavuttaa kielikylpyopetuksen tavoitteena oleva 
toiminnallinen kaksikielisyys. Kaupunki kartoittaa mahdollisia 
valtionavustuksia ruotsinkielisen kielikylpypolun vahvistamiseksi ja huomioi 
suunnittelussa kaikki Espoon suuralueet. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko toivomusehdotus yksimielisesti 
hyväksyä. Koska ehdotusta vastustettiin, puheenjohtaja totesi, että on 
äänestettävä. 
 
Puheenjohtaja ehdotti, että äänestyksessä ne, jotka kannattavat 
ehdotusta, äänestävät jaa ja ne, jotka vastustavat sitä, äänestävät ei. 
Valtuusto hyväksyi puheenjohtajan ehdotuksen. 
 
Äänestyksessä valtuusto 70 äänellä 2 ääntä vastaan ja 3 äänestäessä 
tyhjää hyväksyi ehdotuksen. Äänestyslista on pöytäkirjan liitteenä.  
 
Nro 3.18 Kaisa Alaviiri (Kok.) 
Avoin varhaiskasvatus, asukaspuistot sekä kerhotoiminta ovat osa 
varhaiskasvatuksen toimintaa, jotka tukevat sekä lapsen kasvua että 
kehitystä, ja samalla perheen vanhemmuutta. Nämä ovat myös ennalta 
ehkäisevää perhetyötä. Valtuusto toivoo, että näitä toimia tulee Espoossa 
edelleen kehittää ja vahvistaa. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko toivomusehdotus hyväksyä 
yksimielisesti? Koska ehdotusta ei vastustettu, puheenjohtaja totesi 
valtuuston hyväksyneen sen yksimielisesti. 
 
Nro 3.19 Kaisa Alaviiri (Kok.) 
Toimintamalli, jossa yhteisöohjaajat ovat koululla vahvistamassa 
oppilaiden hyvinvointia on koettu tärkeäksi ja toimivaksi. Valtuusto toivoo, 
että tämä toimintamalli otetaan laajasti käyttöön espoolaisissa kouluissa 
hyödyntäen budjettiin sisältyvää rahoitusta sekä mahdollisia tulevia 
hankerahoituksia. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko toivomusehdotus hyväksyä 
yksimielisesti? Koska ehdotusta ei vastustettu, puheenjohtaja totesi 
valtuuston hyväksyneen sen yksimielisesti. 

Päätös 
Valtuusto: 
Valtuusto hyväksyi seuraavat toivomukset: 
 
Nro 3.2 Ira Hietanen-Tanskanen (Kok.) 
Valtuusto toivoo, että vuoden 2023 aikana kaupunki etsii uusia ratkaisuja 
varhaiskasvatuksen henkilöstöpulaan ja tilahaasteisiin. Espoossa tulisi olla 
selkeä suunnitelma varhaiskasvatuksen henkilöstön veto- ja pitovoiman 
parantamiseen sekä tilojen riittävyyden varmistamiseksi. 
Varhaiskasvatuspaikkoja tulee olla saatavilla perheille sopivilla sijainneilla 



ja henkilökuntaa tulee olla riittävästi takaamaan lasten turvallisuus ja 
varhaiskasvatuksen laatu. 
 
Nro 3.3 Mika Kauste (Vihr.) 
Valtuusto toivoo, että kulttuurikeskuksessa toimiville työntekijöille ja 
toimijoille suoritetaan hyvinvointikysely, jossa kartoitetaan 
kulttuurikeskuksen tiloihin, toimintaan ja työskentelyolosuhteisiin liittyviä 
näkemyksiä ja mahdollisia huolia. 
 
Nro 3.4 Johanna Karimäki (Vihr.) 
Valtuusto toivoo, että erityisopetuksen korkeasta tasosta huolehdittaisiin ja 
sen resurssien riittävyyttä seurattaisiin. 
 
Nro 3.10 Henna Kajava (PerusS) 
Huolehditaan, että opetusryhmiä merkittävästi häiritsevät käytöshäiriöiset 
oppilaat tunnistetaan ja sijoitetaan sope-luokille. (Nyt heitä on paitsi 
tavallisilla luokilla, myös erityisesti oppimisvaikeuksista kärsivien luokilla. 
 
Nro 3.12 Johanna Värmälä (SDP) 
Valtuusto toivoo, että Espoo huomioi yli 18-vuotiaat nuoret 
harrastustoiminnan järjestämisessä. 
 
Nro 3.14 Johanna Värmälä (SDP) 
Valtuusto toivoo, että Espoo edistäisi jatkossakin omalta osaltaan vuonna 
2022 hyvinvoinnin ja terveyden toimialalta järjestöavustuksia saaneiden 
järjestöjen toimintamahdollisuuksia huomioiden erityisesti 
eläkeläisjärjestöt. 
 
Nro 3.15 Julia Lindholm (Kok.) 
Valtuusto toivoo, että vuoden 2023 aikana kaupunki selvittää 
mahdollisuuksia ruotsinkielisen kielikylpypolun turvaamiseksi niin, että kun 
lapsi aloittaa kielikylvyn varhaiskasvatuksessa tai esiopetuksessa, on 
hänen mahdollista jatkaa kielikylvyssä peruskoulun loppuun saakka. 
 
Nro 3.16 Julia Lindholm (Kok.) 
Valtuusto toivoo, että vuoden 2023 aikana kaupunki tekee ruotsinkielisen 
kielikylpypolun osalta ennakoivaa ja pitkäjänteistä suunnittelua erityisesti 
oppilaaksiotossa ja koulupolun nivelvaiheissa, jotta lapsilla on aidosti 
mahdollisuus saavuttaa kielikylpyopetuksen tavoitteena oleva 
toiminnallinen kaksikielisyys. Kaupunki kartoittaa mahdollisia 
valtionavustuksia ruotsinkielisen kielikylpypolun vahvistamiseksi ja huomioi 
suunnittelussa kaikki Espoon suuralueet. 
 
Nro 3.18 Kaisa Alaviiri (Kok.) 
Avoin varhaiskasvatus, asukaspuistot sekä kerhotoiminta ovat osa 
varhaiskasvatuksen toimintaa, jotka tukevat sekä lapsen kasvua että 
kehitystä, ja samalla perheen vanhemmuutta. Nämä ovat myös ennalta 
ehkäisevää perhetyötä. Valtuusto toivoo, että näitä toimia tulee Espoossa 
edelleen kehittää ja vahvistaa. 
 
Nro 3.19 Kaisa Alaviiri (Kok.) 
Toimintamalli, jossa yhteisöohjaajat ovat koululla vahvistamassa 
oppilaiden hyvinvointia on koettu tärkeäksi ja toimivaksi. Valtuusto toivoo, 
että tämä toimintamalli otetaan laajasti käyttöön espoolaisissa kouluissa 
hyödyntäen budjettiin sisältyvää rahoitusta sekä mahdollisia tulevia 
hankerahoituksia.   
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